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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro bezpečnost ZHMP   

ZÁPIS z 18. jednání 

Výboru pro bezpečnost ZHMP konaného dne 20. 10. 2020 v 15:00 hod. 

on-line v prostředí Cisco Webex 

     

 
Přítomni: Mgr.  Jiří Koubek, DiS., Mgr. Jiří Knitl, Ing. Lubomír Brož, MUDr. Tomáš Kaštovský, JUDr. Jakub  Drápal, 

MPhil., RNDr.  Daniel Mazur, Ph.D., Ing. Jan Hora  

Omluveni: Mgr. Karel Hanzlík, Mgr. Martin Pacovský, Mgr. Petr Prchal, MPA, Milan Maruštík    

Hosté: JUDr. Markéta Štalmachová - ředitelka BEZ MHMP, Ing. Petr Hlubuček - náměstek primátora hl. m. 
Prahy, Bc. Kateřina Kubešová – zástupce sekretariátu náměstka primátora Ing. Petr Hlubučka, Mgr. 
Ludvík Klema - náměstek pro výkon služby ředitele MP HMP, Mgr. Tomáš Stařecký - ředitel Správy služeb 
hl. m. Prahy, MUDr. Petr Kolouch, MBA - ředitel ZZS HMP, plk. Mgr. Petr Matějček - náměstek ředitele 
KŘ pro vnější službu, plk. Ing. Luděk Prudil - ředitel HZS hl. m. Prahy   

Jednání řídil: Mgr.  Jiří Koubek, DiS. - předseda Výboru pro bezpečnost ZHMP      

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení  

2. Schválení programu jednání, volba ověřovatele zápisu 

3. Informace o současné epidemické situaci v Praze 

4. Materiály náměstka primátora Ing. Petra Hlubučka 

5. Zpráva KŘP HMP k bezpečnostní situaci za září 2020 

6. Zpráva o činnosti MP HMP za září 2020 

7. Informace o činnosti ZZS HMP za září 2020 

8. Informace o činnosti HZS HMP za září 2020 

9. Informace o činnosti Správy služeb HMP za září 2020 

10. Různé a závěr 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení  

Předseda výboru Koubek přivítal přítomné členy výboru i hosty na jednání Výboru pro bezpečnost ZHMP 
prostřednictvím videokonference. 

2. Schválení programu jednání, volba ověřovatele zápisu 

Program byl bez připomínek schválen členy výboru.  
přijato, pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0  
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Jednání Výboru pro bezpečnost ZHMP bude bez přítomnosti veřejnosti.  
přijato, pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0  

 
Ověřovatelem zápisu byl určen předseda výboru Koubek. 
 
Zápis z minulého jednání byl bez připomínek schválen přítomnými členy. 

3. Informace o současné epidemické situaci v Praze 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedla JUDr. Markéta Štalmachová, ředitelka odboru bezpečnosti Magistrátu. 
Konstatovala, že vývoj z hlediska epidemie Covidu, není v Praze dobrý. Hlavním tématem tohoto období je zajištění 
dostatečného množství lůžkových kapacit ve zdravotnických a sociálních zařízení a samozřejmě obsluhujícího 
personálu. K tomuto proběhla debata na úrovni MZdr ČR, MŠ ČR a jednotlivých krajů. Vláda ČR uložila lékařským 
fakultám úkol, dodat zástupcům krajů seznamy studentů, kteří by na základě pracovní povinnost, nebo 
dobrovolnosti pracovali v nemocnicích. Diskutoval se systém přerozdělování studentů, jelikož na území některých 
krajů nemá sídlo žádná vysoká škola. Proto vyšla metodika MZdr ČR, která studentům bude ukládat pracovní 
povinnost, na základě místa trvalého bydliště.  V Praze se zatím volí forma dobrovolnosti a ta se osvědčila. Byl 
vytvořen systém koordinátora stavu nemocnic, vysokou školou a studentem. Požadavky nemocnic se daří tímto 
naplňovat. Nevyloučila však, že k uložení pracovní povinnosti, může dojít. Mají připraveny veškeré vzory rozhodnutí 
primátora a dalších dokumentů. 
Dále hovořila o budování záložních lůžkových kapacit v Letňanech. Od pondělí 19.10. se začala stavět mobilní 
vojenská nemocnice. Hl. m. Praha, ani MČ Letňany, nebyli včas o tomto záměru informováni. Zrekapitulovala celý 
stav. K přípravné fázi došlo o víkendu, nyní je realizována samotná stavba a připravena k provozu bude v neděli. V 
tuto chvíli bude sloužit jako záložní zdroj s kapacitou 500 lůžek. Obsluhující personál bude z řad vojáků, tak i civilistů. 
Spadat bude pod Nemocnici Na Bulovce. Hl. m. Praha plní roli podpůrnou, starají se o ubytování a stravu vojáků, 
kteří se podílí na stavbě nemocnice. 
Dále informovala, že v uplynulém období, proběhly dvě větší akce. První se týkala distribuce respirátorů na školy v 
součinnosti se SS HMP. Druhá akce se týkala distribuce ochranných pomůcek do zařízení typu Klokánek. Připravovali 
také podpůrný balíček pro určené školy, ve kterých se soustřeďují děti zaměstnanců složek IZS, Hygienické stanice a 
dalších. Také byl svolán krizový štáb, ze kterého ale nevzešly žádné krizové opatření pro území kraje, jelikož většina 
přijatých opatření platí pro celé území ČR. Z hlediska lůžkových kapacit jsou primární nemocnice, dále pak lázeňská 
zařízení, která mají odlehčit nemocnicím a poslední úrovní jsou kapacity hotelového typu (zejména pro turisty s 
nařízenou karanténou a další). Síť hotelů se vytváří ve všech krajích, tak aby např. člen domácnosti nemusel/nemůže 
trávit karanténu doma. Požadovaná kapacita lůžek je na území Prahy vytvořena. 
Také sdělila, že opět aktivovali linku pomoci (ne v celém rozsahu) na úrovni pražského kontaktního centra. Zatím 
probíhá monitoring těchto hovorů (poptávka a počty hovorů – cca 40/týden). Proto odkazují klienty zejména na 
sociální pracovníky a zástupce MČ. Rozšířené aktivity linky pomoci jsou samozřejmě připraveny a v případě potřeby 
budou aktivovány. 
Ubezpečila, že hl. m. Praha má dostatek ochranných prostředků. Počty navíc byly navýšeny díky 100 tis. rouškám z 
Taiwanu. Sociální a zdravotní oblast je dostatečně saturovaná.  
Dále hovořila o Hygienické stanici v Praze, která je přetížená. Do trasování se zapojili i dobrovolníci z řad 
zaměstnanců Magistrátu. Také bude vypomáhat 30 studentů z lékařských fakult. Situace kolem trasování se lehce 
zlepšila. Informovala o otevření dvou nových odběrových míst na Praze 6, drive in a stacionární odběrové místo. 
Také bylo otevřeno odběrové místo na Praze 3 – Havlíčkovo náměstí. K otevření se připravují ještě další dvě 
odběrová místa na Praze 8 a Praze 11. Agendu odběrových míst převzal odbor zdravotnictví Magistrátu. Byla 
spuštěna i interaktivní mapa ukazující aktuální informace z odběrových míst. Z jejího pohledu je situace kolem 
odběrových míst stabilizovaná.  
Na Magistrátu hl. m. Prahy stoupá výrazně počet osob v karanténě, z hlediska Covidu je situace stabilizovaná. Z toho 
vyplývá, že nastavení režimových a hygienických opatření je dostatečné a nehrozí, že agendy na odborech nebudou 
vykonávány. Jediný problém je na odboru DSC Magistrátu, který se potýká s náporem klientů. Poděkovala zástupcům 
MP HMP za pomoc při řešení situace. 
Na závěr uvedla, že se blíží 17. listopad a intenzivně se vyjednává s organizátory, tak aby oslavy byly v souladu s 
nastavenými bezpečnostně – hygienickými pravidly. 
 
Diskuze: 
člen výboru Drápal – vznesl dotaz na aktivaci prostor, které se nachází pod Thomayerovou nemocnicí. 
 
ředitelka Štalmachová – odpověděla, že s tímto prostorem se počítá jako se záložní kapacitou. Je zařazen do 
krizových plánů. 
 
člen výboru Drápal – dotázal se na počty záložních kapacit. 
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ředitelka Štalmachová – odpověděla, že jsou vedeny každodenní kapacity volných ventilovaných lůžek. Dle poslední 
statistiky MZdr ČR jich má být 825 v rámci pražských nemocnic. 
 

 

4. Materiály náměstka primátora Ing. Petra Hlubučka 

Bez příspěvku. 

 

5. Zpráva KŘP HMP k bezpečnostní situaci za září 2020 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl plk. Mgr. Petr Matějček, náměstek ředitele KŘ pro vnější službu. Sdělil, že v 
současnosti je 120 policistů Covid pozitivních a 164 jich je v karanténě. Proto slouží nadále ve dvou týmech, aby 
došlo k omezení kontaktu mezi policisty. Statistika se drží ve standardních číslech, pouze došlo k lehkému poklesu 
počtu dopravních nehod. Dále popsal průběh demonstrace, která proběhla 18.10. 2020 na Staroměstském náměstí. 
Shromáždění bylo standardně nahlášeno, ale svolavatel byl upozorněn ze strany Policie ČR o možných problémech, 
jelikož věděli, jaké skupiny osob (ultras z fotbalových a hokejových klubů) se na tuto demonstraci chystají. Na 
základě tohoto navýšili síly a prostředky. Již při příjezdu do Prahy byly tyto osoby kontrolovány a byly zabaveny různé 
předměty (obušky, boxery a dalši). Demonstrace byla sice předčasně ukončena, ale část fanoušků začala být 
agresivní. Došlo k napadení běžné hlídky Policie ČR. Na základě tohoto byly tyto hlídky a další (např. antikonfliktní 
tým) staženi a povoláni byli těžkooděnci. Také zdůraznil, že nedošlo k uzavření Staroměstského náměstí, ale vytvořili 
filtr, tak aby normální demonstrující, mohli v klidu opustit tento prostor. Klíčovým momentem bylo, že velká útočící 
skupina byla uzavřena, a následně zajištěna (140 osob). Také zdůraznil, že uzavírkou Pařížské ulice, se uhájily možné 
škody na majetku. Odchodové trasy byly tyto - ulice Dlouhá, ulice Celetná a ulice Železná. Ohrazuje se od tvrzení, že 
Policie ČR měla v davu provokatéry. Veškeré záběry kolující na sociálních sítí dokázali vysvětlit. Díky tomuto zásahu 
se uchránily škody na majetku i zdraví a životy osob. 
 
Diskuze: 
ředitel Kolouch - reagoval s tím, že zásadním faktorem bylo rychlé rozhodnutí pro zásah a separace demonstrantů na 
jedno místo. Díky tomu nemuseli využít vozy ATEGO ani GOLEM a zdravotnické týmy mohly pracovat na jednom 
místě. Měli posílený dispečink. Potvrdil jedno těžké zranění policisty a další jednotky s lehčím zraněním. 
  
plk. Matějček - doplnil, že většinu potencionálních pachatelů budou muset ztotožňovat, jelikož měli zakryté obličeje. 
Věří, že se okruh pachatelů bude rozšiřovat. 
 
místopředseda Knitl - poděkoval všem za zvládnutí celé situace na Staroměstském náměstí. 
 
člen výboru Hora - také poděkoval za profesionálně odvedenou práci ze stran složek IZS. Vznesl dotaz, zda by mohli 
pomoci např. sdílením, či jinou formou, kterou by zaměstnance složek IZS ocenili veřejně. 
 
plk. Matějček - odpověděl, že si tyto reakce monitorují a sám své podřízené za jejich práci ocenil. 
 
předseda Koubek - vznesl dotaz na organizátora této demonstrace a také se dotazoval na roli anti konfliktního týmu. 
 
plk. Matějček - odpověděl, že stále s ním jednají a hrozí mu trest. Nicméně byl předem Policií ČR informován o 
možných problémech, které se nakonec uskutečnily. Role anti konfliktního týmu končí v momentě, kdy dojde např. k 
potyčkám, rvačkám a začne policejní zásah. 
 
náměstek primátora Hlubuček - také poděkoval všem za profesionální zásah. Byl v kontaktu s jednotlivými řediteli a 
věděl, že je vše připraveno. Tuto akci nemohli zakázat, jelikož byla nahlášena již v září. S organizátorem jednali, ale 
akci nechtěl zrušit. Důsledky nesli zástupci složek IZS. Do budoucna, s tím jak se situace kolem epidemie vyvíjí, 
můžeme čekat další takovéto akce, a je třeba být na toto připraveni. Na závěr sdělil, že podobná situace panuje i v 
jiných evropských městech, např. v Londýně, Bruselu, Stockholmu a dalších. 
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6. Zpráva o činnosti MP HMP za září 2020 

 
Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Mgr. Ludvík Klema, náměstek pro výkon služby ředitele MP HMP. Sdělil, že v 
rámci demonstrace pomáhali standardním způsobem a plnili běžné úkoly. Informoval, že jsou plně akceschopní, s 
tím, že nyní mají 31 strážníků Covid + a 108 jich je v karanténě. Mají samozřejmě také nastavena režimová a 
hygienická opatření. Dále se věnoval statistice. V rámci počtu řešených případů v rámci mimořádných opatření 
evidovali celkem 7 719 přestupků za září. Nyní za říjen (do 20. 10.) jich řešili 4 648. Z toho 247 bylo pokut, 90 
oznámeno správnímu orgánu a zbytek bylo řešeno domluvou. Priorita dohledové služby je v MHD a vnitřních 
prostorech. Na závěr sdělil, že v rámci řešení klasických přestupků mírně ubylo přestupků spojených s problematikou 
taxislužby, turismu, zvýšeného pohybu cizinců v centru města atd. 

 

7. Informace o činnosti ZZS HMP za září 2020 

 
Úvodní slovo k tomuto bodu provedl MUDr. Petr Kolouch, MBA, ředitel ZZS HMP. Informoval, že došlo na úrovni 
centrálního řídícího týmu k nastavení procesu, který bude pravděpodobně implementován i do ostatních krajů v ČR. 
Dále tento proces popsal. Praha a Středočeský kraj jsou řízeny souběžně, což je důležité. Klíčovou osobou je doc. 
MUDr. Tomáš Vymazal, Ph.D., který plní funkci koordinátora mezi nemocnicemi. Je důležité, aby pražské nemocnice 
nebyly zahlceny pacienty z nefunkčních nemocnic ze Středních Čech. Bude fungovat centrální dispečink veškeré 
lůžkové péče, který bude upravován na základě dat od prof. RNDr. Ladislava Duška, Ph.D. Pokud nemocnice ze 
Středních Čech (např. Mělník, Neratovice atd.) nenavýší lůžkové kapacity pro ZZS a pacienty s Covidem, nedostanou 
zaplaceno za elektivní péči od zdravotních pojišťoven. Každý den musí mít nemocnice k dispozici volný určitý počet 
lůžek. Je dobrou zprávou, že ani v době Covidu, se počty pacientů, které ZZS HMP vozí do nemocnic, moc nemění. 
Také došlo k rozdělení kompetencí na centrální úrovni. Vojáci budou mít ve své gesci lázně, LDN a další sociální 
zařízení. Hasiči budou mít v gesci hotelová zařízení. Centrální dispečink tak bude mít k dispozici data týkající se všech 
lůžkových kapacit, které byly zaktivovány. Pro tyto pacienty mohou využívat soukromé poskytovatele, které mají 
nasmlouvané.  Podklady pro tyto procesy se nyní připravují, aby mohly být využity pro celou ČR.  Pokud tento systém 
bude dobře nastaven, a budou k dispozici relevantní a aktuální data, pak věří, že je tuto situaci možno uřídit. Jsou 
také připraveni zaktivovat létající krizový tým. Fungují i odběrové vozy. Na závěr sdělil, že ZZS HMP funguje bez 
problémů, má i dostatek ochranných prostředků. Nyní vozí kolem 30 pacientů s Covidem za den. 

 

8. Informace o činnosti HZS HMP za září 2020 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl plk. Ing. Luděk Prudil, ředitel HZS HMP. Informoval, že v rámci měsíce září se 
statistika pohybovala ve standardních číslech. K demonstraci na Staroměstském náměstí řekl, že by mělo být 
diskutováno, zda v rámci krizových opatření nebude potřeba změnit stanovisko např. k právu shromažďování, když 
jde v této situaci především o zdraví a životy obyvatel v ČR. Aktivně se HZS HMP do této akce nezapojilo, ale do 
budoucna, při jiných akcí, jsou schopni pomoci. V rámci dalších úkolů byli zapojeni do rozvážení ochranných osobních 
prostředků pro členy volebních komisí. Byli připraveni rozvinout i mobilní volební místnost v případě potřeby. Velmi 
poděkoval Magistrátu hl.  m. Prahy a MČ (potažmo JSDH) za pomoc. Zásahová činnost u JSDH je v letošním období 
výrazně vyšší, než tomu bylo loni. Využívají jednotky, které jsou v režimu výjezdu do 2 minut. Přešli do režimu ze tří 
jednotek na čtyři jednotky. Nynější situace s Covidem není dobrá. Mají 20 zaměstnanců Covid +, 24 jich je v 
karanténě, 54 jich je na překážkách a 70 je nováčků. V ohrožení jsou pak další a další směny. Na centrální stanici v 
ulici Sokolská jsou ve snížené úrovni (ze tří organizovaných výjezdů na dva). Vše ale nasvědčuje tomu, že budou 
muset udělat další razantnější opatření. Zatím fungují veškeré hasičské stanice. Mají připraveny krizové plány i pro ty 
nejhorší scénáře, kdy např. nebudou mít dostatečný počet hasičů. Dále doplnil informace k dalším úkolům HZS HMP. 
Budou mít dva mobilní odběrové týmy, tak aby byli schopni vypomáhat na základě rozhodnutí centrálního řídícího 
týmu. Mohou být nasazeni jak v Praze, tak i mimo Prahu. Zapojili se do aktivit v rámci polní nemocnice v Letňanech, 
týká se dekontaminace osob. Ověřil možnost žádosti MČ o dotaci (hasičská zbrojnice nebo dopravní automobil) a je 
zcela běžné a přípustné, aby se MČ o tuto dotaci ucházely. 
Na závěr seznámil členy výboru se zvláštním požadavkem. Týká se místa, kde dochází často k těžkým dopravním 
nehodám, úsek sjezdu z Pražského okruhu na ulici Novopackou. Realita je taková, že z osvětleného Pražského okruhu 
vozidla vjedou do tmy, kde je čeká prudká zatáčka. Navrhují, aby instalované osvětlení, bylo uvedeno do provozu. 
Tím by se významně zvýšila bezpečnost na tomto úseku. 
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9. Informace o činnosti Správy služeb HMP za září 2020 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Mgr. Tomáš Stařecký, ředitel SS HMP. Informoval, že se budou od 26. 10. 2020 
realizovat odtahy. Registrují celkem čtyři zaměstnance Covid +.  Mají rezervy týkající se dezinfekce, také disponují 
kapacitami na distribuci ochranných osobních prostředků do škol.  V případě potřeby mohou zapůjčit do Letňan 
generátory elektrického proudu. Také mohou zapůjčit stany pro nouzová řešení v rámci odběrových míst. Na závěr 
hovořil o plánované investiční akci. Týká se nové budovy pro sklad humanitární pomoci. Předpokládaná dostavba 
bude koncem roku 2021.  
 

 

10. Různé a závěr 

Předseda Koubek poděkoval členům výboru a hostům za účast na jednání. Jednání Výboru pro bezpečnost ZHMP 
bylo ukončeno v 16:52 hod. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřil: Mgr.  Jiří Koubek, DiS. - předseda Výboru pro bezpečnost ZHMP  

Zapsala: Ing. Veronika Křižanová, MHMP - BEZ MHMP   

Mgr.  Jiří Koubek, DiS. 
předseda Výboru pro bezpečnost ZHMP 

 
 
 
 

JUDr. Markéta Štalmachová 
ředitelka BEZ MHMP 

 


